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Het is een goed gebruik dat we vandaag, aan het eind van deze 

raadsperiode, stilstaan bij die raadsleden, die we niet meer in de nieuwe 

raad terugzien. En dat zijn er heel wat. Het aantal tussentijdse vacatures 
was deze raadsperiode klein maar daar staat tegenover dat het aantal 

raadsleden dat vanavond afscheid neemt, groot is. De verkiezingen van 
afgelopen woensdag hebben flink huis gehouden. Slechts tien van jullie 

zitten morgenavond weer in deze bankjes. Dus niet minder dan 17 
raadsleden maken vanavond voor het laatst deel uit van de gemeenteraad. 

Een aantal van jullie heeft er om uiteenlopende redenen voor gekozen niet 
meer in de raad terug te willen keren. 

 
Sommigen kozen bewust voor een lagere plek op de lijst. Weer andere 

raadsleden stonden niet hoog genoeg op de kandidatenlijst om morgen 
beëdigd te kunnen worden. Maar goed, jullie zitten op de reservebank en 

keren misschien in de loop van de raadsperiode bij een vacature terug in de 
raad.  

Voor enkele raadsleden die graag terug wilden keren kan dat al snel zijn. 

Afhankelijk van de uitkomst van de college onderhandelingen kan het zo 
zijn dat enkele vertrekkende raadsleden binnenkort opnieuw geïnstalleerd 

kunnen worden. En van die uitkomst zal ook afhangen of wethouders 
misschien hun plaats achter de collegetafel zullen moeten verruilen voor een 

raadszetel.   
 

De zittingsduur van de vertrekkende raadsleden varieert nogal. Alleen Wim 
Somers, John Timmers en Jan Verbruggen hebben drie of meer termijnen 

deel van de raad uitgemaakt. Voor de overige vijftien varieert de 
zittingsduur van enkele maanden tot acht jaar.  

   
Maar of je nou lang of minder lang in deze raad gezeten hebt, één ding is 

duidelijk. Jullie hebben allemaal, en dat geldt ook voor die raadsleden die 
morgen terugkeren, veel tijd en energie gestoken in jullie taak als 

volksvertegenwoordiger. Ik begin dan ook met jullie allemaal, jullie 27, te 

bedanken voor de inzet voor Uden, Volkel en Odiliapeel, voor onze 
gemeenschap en voor de gemeente Uden in de afgelopen periode. Ieder 

heeft dat zo op zijn eigen wijze gedaan, maar ik wel zeggen dat jullie 
duidelijk in de raads- en commissievergaderingen duidelijk zichtbaar en 

geregeld ook duidelijk hoorbaar geweest zijn. 
 

Overigens hebben jullie je als raadsleden ieder op een eigen manier 
gelukkig ook buiten dit huis zichtbaar gemaakt, hebben jullie op je eigen 

wijze je rol als volksvertegenwoordiger naar de gemeenschap 
uitgedragen. En dat alles kost tijd, veel tijd. De laatste maanden speelt 

zich, bij de afnemende animo in den lande om raadslid te willen worden, 
de bekende discussie weer af over tijdsbesteding en beloning. Men moet 

zich vooral de vraag stellen of jullie niet te veel van elkaar vergen. Ik 
constateer dat de tijdsbesteding aan het raadswerk na de invoering van 



het dualisme flink toegenomen is. En misschien is dat ook wel de oorzaak 

van het grote aantal raadsleden dat afhaakt.  
 

Dames en heren,  de afgelopen vier jaar heeft iedereen op zijn of haar 

eigen wijze de belangen van onze gemeente en van onze inwoners 
gediend. De wijze waarop een raadslid dat wil doen is een eigen én een 

politieke keuze, die we moeten respecteren. Gelukkig wel, want als we dat 
in sjablonen gaan omvatten gaat de raad alleen nog uit grijze muizen 

bestaan. En ik ben blij dat de sfeer in onze vergaderingen niet geleden 
heeft onder de politieke verschillen en de discussies in deze raadszaal. En 

al viel er wel eens een stevig woord, we hebben steeds in een goede sfeer 
kunnen vergaderen. 

  
Ik bedank jullie voor jullie inzet in de afgelopen periode, en daarmee 

bedank ik ook allen, die jullie in de afgelopen periode nabij waren, jullie 
partners, gezinsleden, die het mede mogelijk gemaakt hebben dat jullie je 

raadswerk konden doen.  
 

Dames en heren, ik ga vanavond van vijftien van jullie persoonlijk 

afscheid nemen. Van twee raadsleden zal ik dat op een later moment 
buiten deze raadszaal mede namens jullie doen. Richard Bosveld, die drie 

maanden deel uitmaakt van onze raad, heeft te kennen gegeven vanwege 
zijn droevige familieomstandigheden vanavond niet aanwezig te zullen zijn 

en Frank Kersten is vanavond verhinderd de vergadering bij te wonen 
vanwege een oogoperatie.   

 
 

Jasper Ketting Olivier 
Iets langer maakt Jasper Ketting Olivier deel uit van deze raad. Op 11 mei 

2017 werd je geïnstalleerd als opvolger van Gijs van Heeswijk, die op zijn 
beurt Thijs Vonk als wethouder opgevolgd was. En ook jij, Jasper, trad 

niet onervaren en onbevangen aan want eerder maakte je voor de VVD 
deel uit van de gemeenteraad van Oosterhout. En dat had te maken met 

vis, want je verruilde vishandel Ponjé  in Oosterhout voor je baan bij de 

Visscherie in Uden om je erop voor te bereiden de zaken over te nemen 
van Ger. In Uden sloot jij je echter niet aan bij VVD-Leefbaar Uden, maar 

bij Jong Uden. En toen dus ineens in 2017 het raadslidmaatschap op je 
weg kwam, kwam jou dat niet echt goed uit. Je was bezig met de 

overname van de  zaak, waarna er ook nog een overname van een zaak in 
de Drossaard volgde. En in de decembervergadering zo vlak voor de Kerst 

zei je halverwege de vergadering dat je toch echt moest gaan om schotels 
te gaan maken. Maar dat is dus allemaal ook weer heel positief, want je 

maatschappelijke carrière moet terecht boven het raadswerk gaan. In die 
paar maanden dat je raadslid was, was er één onderwerp waarop jij je 

stevig manifesteerde, zowel in de commissie als in de raad. En dat was de 
promotie van het centrumgebied. Met kennis van zaken als ondernemer in 

ons winkelgebied vloog je erin en ik verwacht dat het niet de laatste keer 
was dat we het daarover hadden. Komt vast weer terug.  



Jasper, dank voor je inzet in onze raad.  

Jasper, voor jou een kort gedicht van Judith Herzberg met als titel 
uiteraard Vis:  

Als ik een vis was wist ik wel 

hoe ik moest zwemmen, zachtjes door het water 

wimpelen en met een wending remmen. 

Ach waarom voel ik wat nooit voor mij 

bedoeld is in mijn ruggegraat terwijl ik 

toegerust als mens zo moeizaam 

door de kamers waad. 

 

Dames en heren, en dan kom ik tot een cluster van raadsleden, die we 
misschien binnenkort weer in de raad terug gaan zien. 

 
Ingeborg Tros 

Na het vertrek van Asli Bolat kwam Ingeborg Tros op 7 december 2015 
namens de PvdA in onze gemeenteraad. Maar ook jouw installatie, 

Ingeborg, was geen debuut want eerder maakte je tussen 2002 en 2010 

namens Jong Uden deel uit van onze raad. Toen jij in 2010 afscheid nam 
van de raad voorspelde ik je dat je het raadswerk zou gaan missen. En 

dat klopt dus, want vijf jaar later werd je met veel plezier weer raadslid, 
nu voor de PvdA. En toen hoorde ik in de wandelgangen al dat jij heel 

gemotiveerd was voor de raad. Dat heb je de afgelopen drie jaar ook weer 
laten zien. Overeenkomstig de uitgangspunten van je partij liet je 

voortdurend je sociale gezicht zien, soms met een zekere stelligheid in de 
zin van “kom maar op”. Wat overigens zeker ook te maken heeft met je 

werk in de sociaal-maatschappelijke sector. In het sociale domein plaatste 
je graag in de raad je eigen accenten, al was je in staat om als 

eenvrouwsfractie over alle onderwerpen het woord te voeren. Je liet je 
niet onbetuigd in de discussies. Als raadslid had je overigens ook nog op 

een andere manier je inbreng want je maakte deel uit van verschillende 
raadswerkgroepen. Ik noem de werkgroep vergadermodel, het 

communicatieplan en de rapportagegroep IBN. Je laatste Onderwerp dat 

je via vragen in deze raad aan de orde stelde had trouwens te maken met 
de verkiezingen. Je vond dat we onze elektrische deelauto best in konden 

zetten om mensen, die slecht ter been zijn, naar de stembus te 
vervoeren.  

Ingeborg, ik denk zo maar dat je het raadswerk weer gaat missen. Ik 
dank jou voor je inzet in de raad in de elf jaar dat je er deel van 



uitmaakte. Na vandaag neem je plaats op de reservebank, dus misschien 

zien we ook jou in de toekomst weer terug in de raad.  
 

Peter van Orsouw 

Ik begin bij degenen, die het korst in deze raad gezeten hebben. Het 
record is voor Peter van Orsouw. Na het afscheid van Mirjam de Groot 

werd jij, Peter, op 5 oktober 2017 geïnstalleerd tot lid van onze raad. Dat 
was overigens geen debuut, dus eigenlijk is het ook geen recordcijfer, 

want het was voor jou een terugkomst na een langere periode van 
afwezigheid. Van 2002 tot 2006 was je namelijk ook raadslid. En 

ondertrussen bleef je als burgerlid betrokken bij het raadswerk. Je kwam 
dus onbevangen onze raad in. En dat was te merken. Meteen na je 

aantreden vloog je er bij een aantal onderwerpen flink in. Vooral als het 
om het centrumgebied en het parkeerverwijssysteem ging. Maar ook met 

sport heb jij je in dat half jaar intensief bezig gehouden. Je 
volksvertegenwoordigende rol heb je op je eigen manier in praktijk 

gebracht. Ik citeer je verkiezingsboodschap: “Ik geniet elke dag weer van 
het contact met mijn klanten in de winkel. Regelmatig intensief contact 

omdat je het toch vaak over gezondheidsproblemen hebt. Je raakt dan 

soms in een gesprek waarbij de klant verder gaat dan alleen zijn of haar 
gezondheid, en geregeld  gaat het ook over problemen met de gemeente”.  

Peter, dank voor je inzet en wellicht zien we jou als eerste reserve bij het 
CDA in de toekomst nog eens terug in deze raad.  

 
Karin Francken-Schiffer 

Wie we waarschijnlijk ook wel snel terugzien in de raad is Karin Francken-
Schiffer. Karin, jij trad na de vorige verkiezingen toe tot onze raad en als 

nummer zes van kandidatenlijst van Jong Uden kwam je net tekort voor 
een directe terugkeer in de nieuwe raad. Ik installeerde je als Karin 

Schiffer, maar ja, zo gaat dat, vorig jaar veranderde dat in Karin 
Francken. Je trok in bij je vriend in Melle en daarna trad je in het huwelijk. 

Dus toen koos je er ook voor de naam van je man te dragen. Je passie 
voor Uden vertolk je op de website van de gemeente: “In 2014 ben ik 

dankzij alle stemmen en daarmee behaalde zetels, beëdigd als raadslid. 

Het is fantastisch om betrokken te zijn bij de zaken die je eigen 
(leef)omgeving raken. Hierin kun je als partij echt een verschil maken. Of 

je nu door het centrum loopt of even uitwaait op Bedaf, je ziet het overal 
terug. Als ik vanuit mijn werk op de A50 rijd en de Petruskerk in de verte 

zie, krijg ik nog elke dag meteen het thuisgevoel”. Wat ons allemaal bij zal 
blijven uit de vier jaar dat je in deze raad zat is je gloedvol betoog in de 

januarivergadering over de Nederlandse vlag. Gloedvol in de zin van 
humoristisch, je zou er zo als kaasmeisje mee de ton in kunnen, toch 

zeker nadat je de raad trakteerde op Nederlandse vlaggetjes die in 
kaasjes gestoken waren. Gelukkig was dat niet het enige, waarmee je 

opviel. Regelmatig heb je over allerlei onderwerpen de stem van Jong 
Uden laten horen, zoals de veiligheid, waarmee je je trouwens ook 

dagelijks in het stadskantoor van Den Bosch bezig houdt, over de 



startersleningen en de huisvesting arbeidsmigranten. Ik dank je voor je 

inzet in de afgelopen periode.  
 

Ton Zeegers 

Ton, ook jij trad vier jaar geleden namens de SP toe tot onze 
gemeenteraad. Deze keer had je plaats zes op de lijst, wat bij de uitslag 

van vier jaar geleden een zekere plaats was. Niemand had erop gerekend 
dat de SP drie zetels in zou moeten leveren ten opzichte van 2014, dus 

daarom nemen we ook afscheid van jou. Al blijf je natuurlijk op een 
opvolgerplaats staan, dus je weet maar nooit. Je hebt je als raadslid zeker 

niet onbetuigd gelaten in het debat. Je beet je in verschillende dossiers 
vast en aarzelde niet die met een zekere regelmaat aan de orde te stellen. 

Ik noem het HOVB-tracé en de alternatieve HOV-route, waarbij je als 
volksvertegenwoordiger kennis putte uit huisbezoeken en 

huiskamergesprekken. Ook woningbouw, en dan vooral woningen in de 
hhuursector, was voor jou een steeds terugkerend onderwerp. Je maakte 

je sterk voor huurders, wilde meer huurwoningen en keerde je ongewoon 
fel tegen de verkoop van woningen in de sociale sector. Geheel passend 

bij je affiniteit met de harde sector nam je deel aan discussies over 

verkeer, fietspaden en milieu. En Ton, dan was er nog een bijzonder 
wapenfeit van jouw kant. De SP-fractie beklaagt zich er regelmatig over 

dat moties of amendementen geen steun krijgen. Welnu, jij zult je jouw 
eerste motie in de raad van 8 mei 2014 misschien nog wel herinneren. 

Het wapenfeit is namelijk dat deze motie, waarin steun uitgesproken werd 
aan de bewonersraad van Area met betrekking tot het terugdringen van 

de huurverhoging tot het niveau van de inflatiecorrectie, unaniem 
aangenomen werd. Ton, binnen de SP heb je inmiddels een nieuwe 

functie, je bent voorzitter van de lokale afdeling geworden. En ook daar 
sta je weer voor een enorme uitdaging om aan de slag te gaan met het 

verwerken van het verlies van je partij bij de afgelopen verkiezingen en 
de partij er weer bovenop te brengen op weg naar 2022. Ton, dank voor 

je inzet en bijdragen aan de discussie in deze raad.  
 

 

Beste Ingeborg, Peter, Karin en Ton, jullie zitten op de reservebank en 
kunnen zo het spel beschouwen in de wetenschap dat je zo maar ineens 

warm moet lopen om in te vallen. En misschien dat sommigen van jullie 
mee doen aan de trainingen door als burgerlid te gaan fungeren. Voor 

jullie collectief het gedicht met als titel Thuisfront: 
 

Hij werd geroepen, is gegaan 
Eenmaal de kiesdeler gehaald 

Heeft de partij hem ingehaald 
Hoe weinig is hij nu nog thuis 

Gekozen worden is een kruis 
Het is niet niks, zo’n tweede baan 

Hij werd geroepen, is gegaan  
Inzet en tijd aan anderen geven 



Is hem wel op het lijf geschreven 

Het partnerhart geeft stevig klop 
-het kluswerk thuis raakt achterop- 

Blijft toch achter zijn keuze staan 

Hij werd geroepen, is gegaan. 
 

 
Deniz Bozkurt 

Deniz, jij kwam vier jaar geleden in de gemeenteraad voor de fractie van 
de SP. Nadat je mede namens de Süleymaniye-moskee in december 2015 

een bezoek bracht aan Afrika om daar projecten te steunen trad je uit die 
fractie en begon je een eigen eenmansfractie. Bij de afgelopen 

verkiezingen stapte je over naar Groen Links. De reden voor je 
afscheiding van de SP was, zo vertelde je mij, dat je zoveel armoede 

gezien had dat je liever een deel van je vergoeding als raadslid daaraan 
ging schenken in plaats van aan de partijkas. Dat was een moeilijke 

keuze, waarover wij voorafgaand ook van gedachten wisselden. Want een 
eigen fractie beginnen betekent ook dat je alle werkzaamheden die daarbij 

horen alleen moet doen. In de praktijk bleek daarna ook wel hoe lastig het 

was, want in combinatie met ook nog eens een baan, die zich in de 
avonduren afspeelt, moest je geregeld, vooral bij 

commissievergaderingen, verstek laten gaan.  In de raad was je een man 
van weinig woorden. Een paar onderpen hadden zeker je aandacht. Zo 

maakte jij je zorgen over de veiligheid van het publiek bij de 
Sinterklaasintocht. Je motie over inzet op  eerlijke, regionale, duurzame 

en gezonde producten op foodcourt is aangenomen. Deniz, ik wens je alle 
goeds toe voor de toekomst en ik hoop dat je vanuit de functies, die je als 

vrijwilliger bekleedt bij de Süleymaniye-moskee een brugfunctie zult 
kunnen vervullen naar vooral de jeugd.  

 
Dennis, een gedicht voor jou ligt een beetje voor de hand, want je begint 

jouw website met een gedicht van Marsman. Daarom het volgende:  
 

''Denkend aan Holland zie ik breede rivieren traag door oneindig laagland 

gaan, 
rijen ondenkbaar ijle populieren als hooge pluimen aan den einder staan; 

en in de geweldige ruimte verzonken de boerderijen verspreid door het 
land, 

boomgroepen, dorpen, geknotte torens, kerken en olmen in een grootsch 
verband. 

de lucht hangt er laag en de zon wordt er langzaam in grijze veelkleurige 
dampen gesmoord, en in alle gewesten wordt de stem van het water 

met zijn eeuwige rampen gevreesd en gehoord.'' 
 

Dames en heren, ik kom nu bij vier leden van de fractie van VVD-Leefbaar 
Uden, die vandaag afscheid nemen.  

 
Robert van den Berg 



Robert, jij hebt nu twee periodes in de raad opzitten. Vanaf 2010 maakte 

je van dit gezelschap deel uit, en dat je zou vertrekken zat er wel in. Niet 
vanwege je plaats 49 op de kandidatenlijst, maar wel omdat je te kennen 

had gegeven definitief bij Paulien, met wie je vorig jaar getrouwd bent, in 

Boxtel te gaan wonen. Nog voordat je in 2010 toetrad tot de raad was je 
al politiek actief als voorzitter van Leefbaar Uden. In 2010 werd je als 

kandidaat van de voormalige partij Leefbaar Uden gekozen op de fusielijst 
VVD-Leefbaar Uden. Ik zeg het maar met nadruk want menigeen in deze 

zaal is wel eens door jou gecorrigeerd wanneer hij of zei dacht te volstaan 
jouw fractie VVD te noemen. Je werd ook fractievoorzitter en dat bleef ook 

nog even in deze raad, totdat je dat vanwege de drukte in je werk 
neerlegde. Robert, in die acht jaar was je in onze raad meer dan alleen 

raadslid of fractievoorzitter. Ondanks je drukke werk slaagde je erin om 
aan allerlei werkgroepen deel te nemen, zoals de raadswerkgroep 

Gemeenschappelijke Regelingen en de werkgroep, die het vergadermodel 
geëvalueerd heeft. Verder was je in de periode 2010-2014 

plaatsvervangend voorzitter van de gemeenteraad en voorzitter van de 
commissie Publiekszaken. Later nam je regelmatig het voorzitterschap op 

je van de commissie REF. In die hoedanigheid maakte je ook deel uit van 

de agendacommissie. En dan, Robert, troffen we elkaar geregeld in de 
werkgeverscommissie, die namens de raad de griffier aanstuurt en 

beoordeelt. In deze periode kwam daar bovendien bij dat wij als 
werkgeverscommissie de procedure opstartten die leidde tot de 

benoeming van de griffier. Robert, zeker in de werkgeverscommissie 
maakte je gebruik van je leidinggevende ervaringen met medewerkers in 

het bedrijfsleven. Verschillende suggesties namen we graag over.  
Robert, half in Uden, half in Boxtel heb je inmiddels al weer stappen gezet 

om daar mogelijk een vervolg te geven aan je politieke loopbaan. Je 
meldde mij als raadsvoorzitter vorig jaar keurig dat je voorzitter geworden 

was van de VVD-afdeling Boxtel. Je zult er even aan moeten wennen dat 
het dus VVD en niet VVD-Leefbaar is! Maar gewend aan Boxtel ben je al 

wel, en je bent Uden al half vergeten getuige je uitspraak op de website 
van VVD-Boxtel: “Boxtel is een mooie gemeente, een gezellig centrum, 

fantastische natuur en een actief bedrijfsleven”. Nog in één ander opzicht 

zal het wennen blijven dat je nu geen deel meer uitmaakt van VVD-
Leefbaar Uden, maar van VVD-Boxtel. Op de website zei je erbij: “ik wil 

de VVD in Boxtgel naar succesvolle verkiezingen leiden”. Tja, de tijd van 
zeven zetels in Uden is voorbij en in Boxtel bleef de VVD steken op die 

ene zetel, die ze al hadden. Robert, dank voor je inzet en inbreng en alle 
goed privé en wellicht ook politiek toegewenst in Boxel.  

 
 

Anne Marie van Duivenboden-Kamp 
Anne Marie, je moet wel een grote optimist zijn met de inschatting dat de 

tiende plaats op de kandidatenlijst van VVD-Leefbaar Uden je terug in de 
raad zou brengen. Dat was in ieder geval niet jouw inschatting, want je 

bent bewust lager gaan staan om eventueel in geval van nood in de 
toekomst nog in te kunnen vallen. Maar bij de uitslag voor je partij moet 



je ook hiervoor wel een ontzettend grote optimist zijn, want dan moet de 

hele fractie helemaal leeglopen. Annemarie, in 2014 nam ik ook al 
afscheid van je, omdat toen via de voorkeurstemmen voor Ton de 

Vroomen je zesde plaats op de kandidatenlijst van VVD-Leefbaar Uden net 

niet voldoende was. Je zat maar kort op de reservebank, want kort daarop 
kon ik je na de wethoudersverkiezing weer installeren als lid van deze 

raad. Toen overigens nog  als Anne Marie Kamp. Maar net als bij Karin 
veranderde jen deze raadsperiode door je huwelijk jouw naam in 

Annemarie van Duivenboden. Anne Marie, je bent een dynamisch 
ondernemer in de fitness branche. In 2011 nam je Body Vision aan de 

Hockeyweg over. Het stond er toen niet al te rooskleurig voor, maar mede 
dankzij jouw visie en inzet is Bodyvision, dat je nu samen met je partner 

Rolf van Duivenboden runt, uitgegroeid tot een stevig speler op het gebied 
van sport en preventie in onze regio. Zo’n zelfde fitness kracht heb je in 

de gemeenteraad laten zien. Je presenteerde je op een nuchtere wijze, 
maar wel met stevige inhoud. Speerpunten voor jou waren uiteraard het 

gezond leven, bewegen, de sport,maar ook veiligheid, de veiligheidsregio, 
de nieuwe technologie in de samenleving en de samenwerking tussen 

overheid, ondernemers en onderwijs. En verder hechtte je bijzonder aan 

de teambuilding van de raad. Je stimuleerde de oprichting van een 
raadswerkgroep teambuilding. Een resultaat was dat een aantal 

raadsleden bij Uden on Ice meegedaan heeft aan een curling toernooi, 
maar daar is het ongeveer bij gebleven.  

Anne Marie, we zien elkaar vast wel weer terug, maar dan op een andere 
manier dan hier in de raadzaal. Want al enkele jaren presenteer je het 

Sportgala. Een van je maatschappelijke activiteiten. Ik dank voor je inzet 
ion de vijf jaar dat je raadslid was en ik wens je veel succes toe met Body 

Vision en andere activiteiten die op je weg komen.  
 

Jeroen Willems 
Jeroen, net als van Anne Marie nam ik in 2014 ook van jou afscheid als 

raadslid. Je had er toen vier jaar opzitten als raadslid voor VVD-Leefbaar 
Uden en moest plaats nemen op de reservebank. Daarop zat je iets langer 

dan Anne Marie, maar toch ook weer niet al te lang. Want toen Daan 

Storm van Leeuwen vanwege zijn werk en cursussen bij de Koninklijke 
Luchtmacht ontslag nam als raadslid, volgde je hem op 4 juni 2015 weer 

op. In totaal heb je er nu dus bijna zeven jaar opzitten als raadslid, je zit 
ook nu weer op de reservebank, maar in tegenstelling tot vier jaar 

geleden moet het wel gek gaan wil je met jouw zevende plaats op de lijst 
de komende raadsperiode terug komen. Jeroen, de gemeente was en is 

voor jou geen onbekend terrein, want in je werk heb je geregeld te maken 
met het managen van gemeentelijke problemen en projecten. En zo is er 

dus ook een link naar de dagelijkse praktijk. Dat was in de afgelopen 
raadsperiode ook merkbaar. Je technische achtergrond en je werk in die 

sector heb je in die zeven jaar prima vertaald naar de functie van raadslid 
en volksvertegenwoordiger. Het lijkt er wel op dat je blij werd van een 

probleem in de hard sector. Je klom in de pen, of beter gezegd je sloeg 
het toetsenbord aan, en produceerde heel wat schriftelijke vragen over 



problemen. Voor noem je recente vragen over de middenberm met bomen 

aan de Land van Ravensteindstraat. Maar ook, en voor de vuist weg, uit 
de afgelopen raadsperiode vragen over de  milieustraat, de 

afvalinzameling, de geluidsschermen Solar Highway, de bereikbaarheid 

van het centrum en de kunst op rotondes. En in de raad voerde je 
geregeld het woord over allerlei onderwerpen, die met Ruimtelijke 

Ordening te maken hebben. Jeroen, je stelde je op als een rustig en 
bedachtzaam raadslid, dat niet ging herhalen wat al gezegd was, maar 

ook als het nodig was de politieke discussie niet uit de weg ging. Ook jou 
dank ik voor je inzet voor onze gemeente en gemeenschap en ik wens je 

alle goeds toe.  
 

Jan Hens 
Jan, jij had vast niet verwacht dat we vandaag afscheid zouden moeten 

nemen van jou. Fractievoorzitter van VVD-Leefbaar Uden en plaats vijf op 
de lijst. Dat zou toch voldoende moeten zijn? Nee dus, want de vier zetels 

van jouw partij hebben jou, Jan, nu dus op de reservebank gezet. Na het 
vertrek van Mark Heeren werd je in november 2011 lid van de 

gemeenteraad en vier jaar geleden werd je rechtstreeks in de raad 

gekozen. Nadat Robert van den Berg in november 2014 het 
fractievoorzitterschap neerlegde, nam jij dat op je. En dat viel natuurlijk 

niet altijd mee om een fractie van 6 te leiden.    
Jan, onder het kopje “Uden leeft” constateer jij in de campagnekrant dat 

Uden continue, volop en altijd in beweging is met ontwikkelingen op 
woongebied, winkelen in het centrum of op de woonboulevard, recreëren 

in het buitengebied, uitgaan, de vele restaurants en lunchrooms, de vele 
evenementen. Kortom, aldus Jan Hens, “er is altijd wat te beleven in 

Uden. Uden Leeft”.  Ja, dat is dan typisch Jan Hens, naar de borden, die ik 
naast typisch Maarten ineens op zag duiken. Jan, jij manifesteerde je in de 

gemeenteraad als fractievoorzitter, die in de discussie een tegenstander 
graag de maat neemt. Geregeld verzuchtte je ook: waarom herhalen we 

hier de discussie uit de commissie? In de raad en de commissie nam je 
zelf ook verschillende onderwerpen voor je rekening. Zo stelde je recent 

nog schriftelijke vragen over de stormschade aan sporthallen. Heel kritisch 

stond je tegenover het functioneren van het parkeerverwijssysteem  en  
de bewegwijzering voor het parkeren in het centrum. Je stelde er 

verschillende keren vragen over en voelde achtereenvolgende wethouders 
kritisch aan de tand.  De wisenten zijn vast niet jouw lievelingsdieren, 

want aanvankelijk keerde jij je tamelijk fel tegen de komst van deze 
dieren naar de Maashorst. Gelukkig is de storm inmiddels wat geluwd. Een 

ander onderwerp dat je bijzondere interesse heeft is de veiligheid. Je zag 
bijvoorbeeld graag extra maatregelen tegen woninginbraken.  

Jan, de tijd gaat uitwijzen of je weer terugkeert in de raadzaal. Ik dank 
jou nu in ieder geval voor je inzet en wens je alle goed toe.  

 
Robert, Anne Marie, Jeroen en Jan, voor jullie collectief als leden van de 

fractie van VVD-Leefbaar Uden een gedicht van P.A. de Génestet, getiteld 
Liberaal. Met als ondertitel: Die wahre Liberalität ist Anerkennung. 



 

Wij zijn ontzaglijk liberaal 
Wij laten ieder vrij 

In doen en denken, kunst en taal; 

Wij zeggen: vrij en blij!..... 
Dom volkje, dat niet denkt als wij 

En wroet voor zijn partij 
Dat hen de duivel haal…… 

Wat zijn wij liberaal! 
 

 
Ramona Sour 

Ramona, ik zag vorige week in een krantenartikel bij jou als kenmerken 
staan “raspaardje” en “klasse apart”. Met maar liefst drie overwinningen. 

Nou kan dat voor een stukje wel kloppen want telkens als jij een serieuze 
kandidaat was, boekte Jong Uden wel een overwinning. Maar het ging hier 

niet om de politiek, maar om het hardlopen. Drie overwinningen op rij bij 
de keien, dus ze hadden ook kunnen schrijven dat je een kei was. Aan een 

politiek waardeoordeel ga ik me niet wagen, al durf ik best wel namens 

velen te spreken als ik zeg dat je de afgelopen periode een keigoede 
commissievoorzitter was. To the point, streng en rechtvaardig. Daarvoor 

dank.  
Ramona, je hebt acht jaar deel uitgemaakt van deze raad en bij Jong 

Uden is het niet anders, dan zit je tijd erop, dus gaan we afscheid nemen 
en gaan we je missen als raadslid.  

Geboren en getogen in Uden schrijf jij als motivatie om politiek actief te 
zijn het volgende: “Uden is een prachtige plek om te wonen. Toch zijn er 

altijd dingen die beter kunnen. Ik vind het belangrijk om er een steentje 
aan bij te dragen om Uden nog mooier te maken. Daarom ben ik lid van 

Jong Uden geworden. Ik heb gekozen voor een lokale partij, omdat je dan 
kunt kijken wat het beste is voor de gemeente, zonder gebonden te zijn 

aan een landelijk standpunt”. Dat steentje heb je de afgelopen jaren zeker 
bijgedragen. Al vrij snel werd je nadat Thijs Vonk in 2011 wethouder 

werd, fractievoorzitter van Jong Uden. Tot  je voorzitter werd van de 

commissie S&B was je ook woordvoerder voor Jong Uden in het sociale 
domein. Frisse scholen en jongeren op gewicht waren zo van die 

onderwerpen, die volop aandacht van jou kregen. Uiteraard had ook alles 
wat met jeugd en jongeren te maken heeft jouw bijzondere belangstelling. 

Maar Jong Uden zou Jong Uden niet zijn als je natuurlijk ook niet zou 
spreken over een treinstation. Of wat concreter over de 

Lightrailverbinding. Ramona, je was scherp in het debat, ging de discussie 
niet uit de weg. Je laat de nieuwe raad ook een erfenis na in de vorm van 

een motie, die in de laatste raadsvergadering aangenomen is. Het nieuwe 
college zal, want daarvoor wist je de hele raad mee te krijgen, uit moeten 

gaan kijken naar een locatie voor een evenemententerrein in het 
buitengebied. Maar dan zullen ze je lijfspreuk: “een groene en duurzame 

omgeving voor jong en oud”toch ook wel in het oog moeten houden.  



Ik dank je voor je inbreng en inzet in de afgelopen periode en wens je alle 

goeds toe.  
 

René Jetten 

René, na twee periodes in de gemeenteraad ga ook jij vertrekken als 
raadslid. Je werd twee maal achtereen met veel voorkeurstemmen in de 

raad gekozen. Verschillende onderwerpen nam je voor je rekening, zoals 
het parkeren en de ontwikkeling in het centrum. Wat het centrum betreft 

was het steeds voorzichtigheid troef, want je functie van centrummanager 
brengt ook de noodzaak voor een stukje terughoudendheid met zich mee. 

Gelukkig hebben we daar geregeld goed overleg over gehad. Daarnaast 
had je een bijzondere belangstelling voor de ontwikkelingen rond de 

vorming van een Maashorstgemeente.  Nadat de gemeenteraden van 
Uden en Landerd enkele keren bijeen gekomen en het eens geworden 

waren, was je erg teleurgesteld dat de gedachte van een fusie van de 
beide gemeenten uiteindelijk toch door een meerderheid van de raad van 

Landerd verworpen werd. Ook voerde je het woord over ekonomische 
aangelegenheden, over wegen en verkeer en over het MRK. Maar vooral 

zullen we jou, René, herinneren als een raadslid, dat een bijzondere 

affiniteit heeft met nieuwe ontwikkelingen in het openbaar bestuur, met 
burgerparticipatie en initiatieven van onderaf. Toen aan het begin van 

deze raadsperiode een tweedaagse werkbijeenkomst gehouden waarvoor 
ook het maatschappelijk middenveld uitgenodigd was en een referaat 

gehouden werd over de G1000 in België en in Amersfoort, reageerde je 
gelijk enthousiast. Je nam mede het voortouw om ook in Uden een G1000 

te organiseren. Sommigen versleten je voor gek, maar gek genoeg 
werden de inspanningen van de organiserende werkgroep een groot 

succes. Je bent ook nauw betrokken bij het project Udenaar de Toekomst, 
bij de passiegroep, bij het Udenfonds, you name it. Allemaal vanuit de 

gedachte dat jij als raadslid een verbinder wilde zijn tussen politiek en 
inwoners. René, dank voor je inzet, dank voor de initiatieven en 

verbindingen en nu zal zich de mogelijkheid voordoen om buiten de 
politiek als inwoner, als participant verbindingen te gaan leggen naar de 

politiek, waarvan je lokaal acht jaar als raadslid deel uitmaakte.  

 
Ramona en René, jullie hadden beide een heel belangstelling voor 

burgerparticipatie. Een tegendraadse beweging waarbij het erom gaat de 
goede weg te kiezen om de burger te bereiken. Ik vond een gedicht van 

Bertus Aafjes, getiteld Muurbloem, dat die wegen beschrijft. Voor jullie dit 
gedicht: 

 
Er zijn vele wegen, 

Maar de juiste weg 
Is de weg ertegen; 

Niet de weg eronder, 
Dat is onderkruiperij; 

Niet de weg erover 
Dat is pluimstrijkerij. 



Maar de weg ertegen, 

Tegen alle wegen in 
En dat is van de wijsheid 

Nog maar het begin.  

 
John Timmers 

John, na een lange periode van lokale politieke activiteiten komt er 
vandaag een einde aan jouw raadslidmaatschap, dat in 1998 begon. En 

toen rolde je meteen in een unieke coalitie tussen jouw partij CDA en links 
in de raad, SP en PvdA. In totaal heb je 16 jaar lang deel uitgemaakt van 

de gemeenteraad van Uden. Je deed dat met veel plezier. Je was 
jarenlang fractievoorzitter van het CDA en tegelijkertijd was je bij de 

aanvang van het dualisme ook plaatsvervangend raadsvoorzitter. Ja, 
John, in die hoedanigheid hebben we elkaar ook voor het eerst ontmoet, 

in een hotel op de Veluwe. Jij was voorzitter van de 
vertrouwenscommissie en ik een van de kandidaten. Welnu, de afloop is 

bekend, jij mocht me een paar maanden later als plaatsvervangend 
raadsvoorzitter installeren als burgemeester van Uden. Maar later heb ik 

nog wel gemerkt dat jij het plaatsvervangend raadsvoorzitterschap heel 

serieus nam. Het lijkt wel of je in die tijd het reglement van orde uit je 
hoofd geleerd hebt, want zo af en toe laat je wel eens merken dat je bijna 

precies weet wat erin staat. John, in 2010 ging een lang gekoesterde wens 
in vervulling, je werd wethouder. Jammer genoeg duurde het 

wethouderschap te kort en stond je na anderhalf jaar met lege handen. 
Gelukkig ben je niet bij de pakken neer gaan zitten, je stelde je in 

2014opnieuw verkiesbaar voor de raad en was een van de leden, die toen 
met voorkeurstemmen gekozen werden.   

Als raadslid ging je affiniteit vooral uit naar planologie, een materie wsaar 
je veel ervaring in hebt en waarin jij je in je tijd als adviseur van de ZLTO 

ook bijzonder in bekwaamd hebt. In onze raad kwam die affiniteit niet 
alleen tot uiting doordat je het woord voerde over planologische kwesties, 

maar zeker ook door het onderwerp “buitengebied”.  Je kwam geregeld op 
voor de belangen van agrariërs, die jou meestal als eerste benaderden als 

ze met een probleem zaten. En bovendien had je natuurlijk goede 

contacten met de lokale ZLTO. Mede op jouw initiatief kwam er een 
raadswerkgroep buitengebied, die een aantal spijkers met koppen wilde 

slaan bij verschillende ingewikkelde kwesties in het buitengebied.   
John,m met name in Odiliapeel was je ook bijzonder 

volksvertegenwoordiger. Je was op allerlei fronten actief om de Peel 
leefbaar te houden. Lid van de Raad van Elf en Vorst van de 

Schaopenwaesers, voorzitter van het Oranjecomité, voorzitter van de 
Schaopendag, het Oranjecomité. Zo wist je dus ook heel goed wat er in 

Odiliapeel allemaal aan de hand was. Groot was dan ook de verbazing dat 
je jouw Odiliapeel verruilde voor Uden. In het Brabants Dagblad legde je 

dat als volgt uit: ,,Ik ben niet behoudend", zegt John Timmers. Maar wie 
had dat kunnen denken, John Timmers die in Uden is gaan wonen. Dat 

klinkt als vloeken in de kerk. Toch heeft hij samen met zijn vrouw Annette 
en dochter Lisanne na 32 jaar Odiliapeel deze stap gezet. We kwamen tot 



de conclusie dat we beter konden investeren in een nieuwe plek en die 

vonden we in Uden. Weet je, als ik in Odiliapeel was gebleven, was alles 
zo voorspelbaar gebleven. Ik ben ook altijd buiten Odiliapeel actief 

geweest. Door bijna twintig jaar politiek, ken ik hier ook veel mensen. Zo 

groot is de stap nou ook weer niet.” John, inmiddels heb jij bakens verzet, 
want je bent aan de andere kant van de tafel bij verschillende gemeenten 

ambtelijk actief of actief geweest. En ook dat bevalt je. ik hoop dat je nu, 
bij de afronding van je wethouderschap ook weer nieuwe uitdagingen 

vindt om maatschappelijk betrokken te blijven. 
 

John, ten afscheid voor jou een gedicht van Ton van Leijen met als titel 
Raadslid Exit: 

 
Het is zijn tijd, hij moet nu gaan 

Hoe intensief, en hoeveel jaar 
Gaf hij zijn eigen commentaar 

En nam hij deel aan de debatten 
Toch hoorde je hem nimmer katten 

Wel zelfbewust, niet zelfvoldaan 

Het is zijn tijd, hij moet nu gaan 
Beheerst schoot hij soms uit zijn slof 

Als een bepaalde zaak hem trof 
Emotie was hem ook niet vreemd 

Maar nu voelt hij zich toch ontheemd 
Verliest de strijd tegen een traan 

Het is zijn tijd, hij moet nu gaan.  
 

Tenslotte kom ik bij twee vertrekken leden van de fractie van de SP, die 
ook lang in de raad gezeten hebben, Wim Somers en Jan Verbruggen.  

 
Jan Verbruggen 

Jan, in 2006 trad je als vertegenwoordiger uit Volkel namens de SP toe tot 
de gemeenteraad. Jouw motivatie is in jouw eigen woorden het feit dat 

het SP programma het meest overeenkomt met hetgeen jij zelf belangrijk 

vindt , “namelijk het eerlijk delen en wat over hebben voor de medemens. 
Ook in de gemeenteraad gaat de SP, meer dan anderen, uit van wat 

belangrijk is voor alle Udenaren. Daarbij staat de SP ook het meest in 
contact met de burgers, en dan niet alleen in verkiezingstijd”, aldus jouw 

beschrijving op de website. En tot vandaag bleef je gemeenteraadslid. In 
zekere zin opvallend door onopvallend te zijn. Want je was niet iemand 

van veel en hoge woorden, maar toch voerde je regelmatig het woord, 
met kennis van zaken, met degelijkheid. En daar waar kennis te kort 

schoot verdiepte jij je in de materie door buiten dit huis het gesprek aan 
te gaan. Geregeld kwam je dus ook met voorbeelden uit de praktijk. 

Vooral de mensen aan de onderkant van de samenleving hadden je 
bijzondere belangstelling. De sociale woningbouw was een geliefd 

onderwerp voor jou, maar ook de bestemmingsplannen en het 
buitengebied. Ook jij was, net als John, een initiatiefnemer voor de 



raadswerkgroep buitengebied. Overigens maakte je ook deel uit van de 

raadswerkgroep Area, die zich over de prestatieafspraken boog. Ook voor 
de grondprijzen in onze gemeente interesseerde jij je bijzonder. Vooral 

om de prijzen voor sociale woningen en percelen voor jongeren en 

starters gunstig te houden. En dan waren er natuurlijk nog andere 
onderwerpen die jou bijzonder interesseerden. Ik herinner me dat we eens 

een heel gesprek gehad hebben over de veiligheid van de Trap In. Jij was 
er een groot tegenstander van dat de politie vond dat een groot aantal 

verkeersregelaars afgeschaft moesten worden. Maar ja, dat kwam ook 
omdat jij zelf verkeersregelaar was. Om misverstanden te verkomen: ze 

werden niet afgeschaft omdat jij verkeersregelaar was, maar juist daarom 
stelde je het aan de orde. Want je had er een andere mening over.  

Jan, jij hebt je twaalf jaar lang heel intensief ingezet voor de 
gemeenteraad, daarvoor zeg ik je dank. Ik kom er zo meteen nog even op 

terug, als ik jouw fractiegenoot Wim Somers in het zonnetje heb gezet.  
 

Wim Somers 
Wim, tenslotte kom ik bij jou uit, want jij bent van alle vertrekkers 

uitdrukkelijk de recordhouder en koploper. Vanaf 1998 maak je deel uit 

van dit gezelschap. In dat jaar trad je ook toe tot het college van B en W, 
maar in dit pre duale tijdperk maakte dat niks uit. Je was immers niet 

alleen wethouder, maar bleef ook gewoon raadslid. Al met al ben je 
daarmee dus 20 jaar raadslid geweest. Ik denk niet dat het meteen iets 

met Wim Somers te maken heeft, maar ik vond een stukje in het Udens 
Weekblad waarin stond dat commissaris van de Koningin Houben begin 

1999 een indringend werkbezoek aan Uden bracht. Hij had heel wat te 
mopperen op de gemeente. Er moest een kwaliteitsimpuls komen, hij was 

niet onder de indruk van het centrum, dat hij ontluisterend vond en 
architectonisch viel Uden niet mee. Volgens de krant gaf de commissaris 

het college als advies mee om stedenbouwkundig architect Bhalotyra te 
betrekken bij de verdere ontwikkeling van Uden. Dames en heren, ik ben 

reuze benieuwd hoe de toenmalige wethouder Wim Somers daarop 
reageerde. Want Wim, jij moet niks hebben van dure plannetjes en van 

supermanagement. Ik weet trouwens ook niet of jij toen, Wim, 

kermiszaken in portefeuille had, maar het is wel grappig dat ik bij die 
berichten ook las dat Uden de prestigieuze prijs van beste Kermisstad van 

Nederland  in ontvangst mocht nemen. Wat wel tot je portefeuille van 
ondermeer P en O behoord zal hebben is overigens dat volgens de krant 

het gemeentehuis in 1998 een stuk klantvriendelijker werd dankzij de 
nodige verbouwingen. Maar goed, Wim, bij de aanvang van jouw 

wethouderschap viel er nog meer te vieren. Een gloednieuw busstation 
werd in gebruik genomen, de Knoerissen vierden het 33 jarig jubileum en 

Uden bouwde ondanks een pak slaag van Ajax een mooi feestje in de 
Amsterdam Arena.  

Wim, terug naar de tijd van nu. Op de website motiveerde jij je 
belangstelling voor het raadslidmaatschap als volgt: “Mijn drive om 

volksvertegenwoordiger te worden, was dat ik al op jonge leeftijd vond 
dat het wel heel erg oneerlijk verdeeld was in de wereld. Dat ondervond ik 



aan den lijve door op te groeien in een arbeidersgezin met 12 kinderen, 

dat het vele jaren niet breed had. Om verandering te  brengen in de 
situatie ben ik eerst via de vakbond de "lokale politiek" gaan bestoken 

met de opvatting dat het eerlijker, socialer en menswaardiger verdeeld 

moest en moet worden.”   
Wim, dat wat je daar aangeeft ben je altijd voor ogen blijven houden. Je 

neemt vandaag afscheid en het zal in de nieuwe raad wennen zijn dat we 
jou niet meer in ons midden hebben. Je zit nogal dicht bij de collegetafel 

en zo af en toe hoorde ik jou weleens mopperen, terwijl je niet het woord 
had. Dat was vooral als het ging om sociale kwesties. Je kunt het niet 

goed hebben dat mensen in jouw ogen onrecht aangedaan worden. Zoals 
jij het dan uitdrukt: “wat het hart niet heeft, kan het hoofd niet bieden”. 

Er zijn in die 22 jaar veel onderwerpen geweest, waarover je regelmatig 
het woord gevoerd hebt. Je liet van je horen als je vond dat klachten van 

burgers niet goed afgewerkt werden door de gemeente. Want jouw 
stelling was dat een klacht ook een gratis advies kan zijn. Je verdiepte je 

in gemeentefinanciën, de begroting, de jaarrekening, tussenrapportages, 
de rechtmatigheid. Je was lid van de auditcommissie en  had bijzondere 

belangstelling voor gemeenschappelijke regelingen omdat je vindt dat te 

veel besluiten buiten de raad om en buiten het gemeentehuis genomen 
worden. Daarom werd je ook lid van de werkgroep Gemeenschappelijke 

Regelingen.  
Wim ik zou zo nog wel even door kunnen gaan met het benoemen van 

onderwerpen en jouw prestaties, maar ik ga dat niet doen. Het spreekt 
voor zich dat jij 20 jaar lang een prominent raadslid geweest bent, dat 

zich, ook in enkele periodes dat het lichamelijk minder goed met je ging, 
volledig en op zijn eigen manier voor de gemeenschap ingezet heeft. Ook 

jou, Wim, zeg ik daarvoor dank.  
 

Jan en Wim, voor jullie uiteraard een passend gedicht van de tijd van ooit, 
de strijd tegen ongelijkheid en voor het socialisme, een gedicht van 

Martinus Nijhoff met als titel De Vogels 
 

De arbeiders der fabriek aan de overkant 

Gaan, als de stoomfluit schaften heeft gefloten, 
Op een terrein, door muren ingesloten, 

Voetballen, vechten, eten. Onderhand 
Verzamelen de vogels langs de goten. 

De hemel vraagt om kruimels van het land.  
Reeds zwenkt de meeuw naar de uitgestoken hand, 

En bij de schoen zijn mussen toegeschoten. 
Andere vogels hebben het niet zo.  

Ik heb hen vaak op de brug gageslagen.  
Zij haalden brood op het stempelbureau. 

Als die om kruimels van de hemel vragen, 
Een bioscoop, een fiets, een radio, 

Komt de cavalerie de hoek om jagen.  
 



En dan, en aan het eind, wil ik ook Jan Verbruggen weer even betrekken 

bij de huldiging.  
Wim en Jan, jullie zijn twee bijzondere raadsleden, omdat jullie je beide 

heel lang ingezet hebben voor het openbaar bestuur, voor de publieke 

zaak, voor de gemeenschap. Daarvoor bestaat een bijzondere vorm van 
waardering.   

Ik mag jullie meedelen dat Koning Willem Alexander besloten heeft de 
maatschappelijke waardering voor de verdiensten van Wim Somers en Jan 

Verbruggen kenbaar te maken door jullie beiden te benoemen tot Lid in de 
Orde van Oranje Nassau.   

 
 

 
 

 


